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PROTOKÓŁ NR IV/2015 

 z IV sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 5 lutego 2015 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 14
00

. 

 

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:       14 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

3. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

4. Ilona Kucharczyk   - Członek Komisji OZKiS 

5. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

6. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

7. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

8. Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

9. Karol Sakowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

10.  Maria Smolarek   - Członek  Komisji Rewizyjnej 

11. Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

12.  Bronisław Światły  - Członek Komisji OZKiS 

13.  Jan Tronina    - Członek Komisji Rewizyjnej 

14.  Zbigniew Wołowiec  - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Nieobecny radny: 

1. Ryszard Dziadak   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowka   - Skarbnik Gminy 

4. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

5. Aneta Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

6. Barbara Żołędziewska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

8. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

9. Marek Serweta   - Sołtys wsi Wierzchlas B 
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10. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

11. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

12.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

13.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

14.  Stanisław Grajoszek   - Sołtys wsi Kamion 

15. Tadeusz Ignasiak   - Sołtys wsi Mierzyce 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu III sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2015 r., 

b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2015 – 

2025, 

c) zmiany uchwały Nr V/41/2011 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 30 marca 

2011 r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, leśnego i rolnego 

w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń inkaso. 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

 
 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

 

Otwarcie IV sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał Panie i Panów 

radnych, Panie sołtys i Panów sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Stwierdził, że na sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym, może obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

Punkt 2 

 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 
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Radny Józef  Krzeszowski proszę o wprowadzenie do porządku obrad Punkt 

5 d) o treści projekt edukacja przez szachy w szkole jako poszerzenie 

dotychczasowej formy edukacji danej placówki. Jest to projekt, który 

funkcjonuje już od 2012 r., został on wprowadzony dyrektywą Parlamentu Unii 

Europejskiej we wszystkich Państwach członkowskich Unii Europejskiej aby w 

placówkach wczesnoszkolnych wprowadzić edukację poprzez szachy. Trudno 

jest  mówić w tym momencie o szczegółach, a jeśli Rada Gminy przyjmie ten 

wniosek to sprawa zostanie  skierowana do Komisji OZKiS, która na swoje 

posiedzenie zaprosi Dyrektora czy instruktora  o szersze wprowadzenie do 

tematu. Aby  mógł zostać wprowadzony do szkoły powyższy projekt musza 

zostać spełnienie dwa warunki. Po pierwsze musi być nauczyciel instruktor, 

który posiada  potwierdzenie ukończenia 72 godzinnego kursu metodyczno-

szachowego oraz zainteresowanie środowiska (rodziców). Przy spełnieniu 

powyższych warunków oraz jeśli będzie pozytywna decyzja dyrektora placówki 

to zajęcia będą prowadzone obowiązkowe przez okres 2 lat. W przypadku 

wprowadzenia powyższego projektu do szkół należy również zabezpieczyć 

środki na jego realizację. Na terenie naszego Powiatu taki projekt jest 

realizowany niektórych szkołach, a na naszym terenie można by było 

wprowadzić projekt pilotażowo w jednej szkole  w Wierzchlesie, ponieważ jest 

instruktor nauczyciel, który ma uprawnienia do prowadzenia zajęć, a czy rodzice 

 się na to zgodzą czy nie to  jest już w gestii dyrektora szkoły i instruktora. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk proponuję przesunięcie tematu 

do Punktu 6 Interpelacje wolne wnioski i zapytania. 

Radny Józef Krzeszowski wyraził zgodę na przesuniecie zgłoszonego  wniosku 

do Punktu 6. 

Nie  było więcej uwag ani zmian w związku z tym Przewodniczący poddał  

projekt porządku wraz z dodatkowymi propozycjami pod głosowanie i przyjęty 

został jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 

 

Punkt 3  

 

Przyjęcie protokołu III sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
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Punkt 4 

 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia 30 grudnia  2014 r. do 5 lutego 2015 r., które  stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do wiadomości. 

 
 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w  budżecie Gminy Wierzchlas na 2015 r., 

Wprowadzenia do tematu dokonała Teresa Nowak Skarbnik Gminy, która 

powiedziała,  że każdy z radnych otrzymał projekt uchwały przed sesją, 

a ponieważ nie było posiedzeń komisji to wszystkie zmiany jakie zostały ujęte 

zostaną  teraz omówione i tak:  

Dochody –  w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej Dz. U z 30.12.2014 r.  

z mocą obowiązującą od 1.01.2015 r. w budżecie gminy zaplanowane są odpady 

komunalne w Dziale 756 Rozdział 75618 na kwotę 455.000 zł, natomiast 

w związku ze zmianą klasyfikacji budżetowej należy odpady klasyfikować  

w Dziale 900 Rozdziale 90002. Wydatki pozostają w tym dziale w którym 

wprowadzono dochody tj. 90002 i nie ulęgają zmianie. 

Przychody  zwiększamy o 38.590 zł i rozchody zwiększamy 8.590 zł zgodnie 

z załącznikiem do projektu uchwały. Wynika to iż w budżecie gminy uchwalona 

została kwota pożyczki w wysokości 1.554.048 zł z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska w Łodzi. Spłata pożyczki odbywać się będzie przez okres 

10 lata czyli od 2016r. do 2025 r. i tak zaplanowane zostało w budżecie jednak 

okazało się, że są inne decyzje i rozpoczęcie spłaty tej pożyczki będzie w IV 

kwartale 2015 r. czyli okres 11 lat. Aby otrzymać pozytywną opinię z 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi o zaciąganiu pożyczki musimy 

dokonać stosownych zmian w budżecie gminy w 2015r.  i tak zwiększamy 

rozchody o kwotę 39.590 zł. i zwiększamy przychody o tę samą kwotę. 

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały 

Nr IV/33/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
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b) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2015 

– 2025, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zwrócił się do Pani Skarbnik z 

pytaniem, czy przedstawione zmiany w budżecie dotyczą również Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2015 – 2025. 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak wyjaśniła, że wszystkie zmiany ujęte w uchwale 

dotyczącej zmian w budżecie gminy mają swoje odzwierciedlenie 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Skarbnik Gminy o odczytanie projektu uchwały 

Nr IV/34/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  

 

 

c) zmiany uchwały Nr V/41/2011 Rady Gminy Wierzchlas z dnia 30 marca  

2011 r. w sprawie poboru podatku od nieruchomości, leśnego i rolnego 

w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń inkaso. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk - projekt uchwały został 

wprowadzony do porządku obrad dlatego, że w naszej gminie odbywają się 

zebrania wiejskie na których wybierani są sołtysi. W tym  miejscu chciałbym 

pogratulować wyboru mieszkańców poszczególnych sołectw za dokonane 

wybory sołtysów oraz składam gratulacje nowo wybranym  sołtysom tj. Pani 

Anecie Jędrysiak z sołectwa Krzeczów i Pani Barbarze Żołędziewskiej 

z sołectwa Kraszkowice gratuluje wyboru „starym” „nowym” sołtysom, którzy 

przetrwali próbę wyborczą pod egida mieszkańców swoich sołectw.  

Podejmowana uchwała dotyczy uaktualnienia danych  osób którzy pełnić będą 

funkcję sołtysa  w obecnej kadencji.  

Nie było pytań ani uwag do przedstawionego tematu w związku z tym  

Przewodniczący poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr IV/35/2015 w spawie zmian w budżecie gminy Wierzchlas. Następnie 

uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednomyślnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 14 radnych.  
 

 

Punkt 6 

 

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk na początku dzisiejszej sesji 

radny Krzeszowski podjął temat szachów w szkole i czy radny chciałby coś 

dopowiedzieć w tej sprawie? 
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Radny Józef Krzeszowski program edukacja przez szachy w szkole niesie za 

sobą ogromne korzyści dla dzieci, ponieważ przyczynia się do rozwoju 

logicznego myślenia, zagospodarowania czasu wolnego dla dzieci. Mogą być 

organizowane w ramach  tych zajęć również np. mistrzostwa szachów, a na 

terenie szkoły w Wierzchlesie jest to tradycja  i funkcjonuje w tej społeczności 

od dawien dawna. Zasadne byłoby przystąpić do takiego programu aby 

zagospodarować dzieciom. Poruszyłem temat na dzisiejszej sesji Rady Gminy 

dlatego, że jest to początek roku kalendarzowego i budżetowego i jeśliby 

Dyrekcja szkoły i Rada Gminy podjęła takie działania to jako organ prowadzący 

musimy mieć zabezpieczone środki na realizację przynajmniej jednej godziny                 

w tygodniu zajęć w klasach I-III. Dobrze byłoby aby  program został 

wprowadzony pilotażowo w szkole w Wierzchlesie gdzie jest instruktor, który 

posiada ukończony kurs 72 godzinny, a w innych placówkach należy dopiero  

przeszkolić nauczycieli co wiąże się z dodatkowymi kosztami.  Po upływie 

dwóch lat jak program by się sprawdził to został by wprowadzony 

obligatoryjnie w pozostałych szkołach. Temat szczegółowo musi zostać 

przeanalizowany przez Komisję OZKiS i wówczas podjęta zostanie decyzja. 

Radny Marcin Kowalczyk w powiecie wieluńskim jest koordynator ds. 

szachów więc spotkam się z nim przed posiedzeniem Komisji  w celu 

zapoznania się z tematem.  

Radny Karol Sakowski chciałem zapytać czy jest zainteresowanie dzieci 

i rodziców tym tematem  oraz jakie będą to koszty dla budżetu gminy? 

Radny Józef Krzeszowski   koszty nie były duże ponieważ jest to jedna 

godzina nadliczbowa dla nauczyciela  czyli w granicach ok. 30-50 zł i zgodnie 

ze stopniem zawodowym nauczyciela instruktora  i było by to prowadzone 

pilotażowo tylko w jednej klasie klas I-III. Jeśli chodzi o zainteresowania to nie 

wchodzę w kompetencje Pani Dyrektor, ale by taką edukacje wprowadzić muszą 

zostać spełnione dwa czynniki czyli być instruktor mający pełne przygotowanie 

i po drugie musi być zainteresowanie środowiska. 

Marcin Kowalczyk szachy to nie tylko gra ale także  uczą dzieci logicznego 

myślenia. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk -  z całej dyskusji wynika, 

że na chwile obecną to ja wiem najwięcej w tej sprawie. Obecnie  trzeba 

poczekać na decyzję rodziców czy wyrażą zgodę, aby dzieci uczestniczyły w 

zajęciach, a  jeśli nie wyrażą zgody to nie ma tematu. Rodzice w okresie ferii 

mają się zastanowić i określić się czy dzieci mały by uczestniczyć w zajęciach 

szachowych czy nie, a to czy dziecko złapie bakcyla szachowego czy nie to 

okaże się w trakcie zajęć i indywidualnego podejścia dziecka.  Koszty to ok. 

1.000 zł zakup sprzętu czyli szachownice, stoliki, zegary oraz zatrudnienie 

instruktora. Szachy niesamowicie rozwijają umysł i ja jak również radny Karol 

też graliśmy w szachy był to okres kiedy w szkole w Wierzchlesie wszyscy grali 

w szachy. Szachy są również sportem i nie będę się sam wypowiadał w tej 
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sprawie chociaż chciałbym aby moje dziecko grało w szachy. Poczekajmy za 

decyzją rodziców w tej sprawie i wówczas podjęta zostanie decyzja. 

Zobowiązuję Komisje OZKiS zajęciem się tematem na posiedzeniu komisji oraz 

zaproszenia Pana Arkadiusza Górnego i Panią Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Wierzchlesie, którzy  przybliżą radnym temat.  

 

2) Radny Józef Krzeszowski – chciałem zapytać Pana Wójta odnośnie mojej 

wcześniejszej interpelacji  w sprawie usunięcia drzewa w obrębie drogi 

wojewódzkiej 486 na skrzyżowaniu z drogą gminną tj. ulica  Sportową  przy 

wyjeździe spod sklepu „Dino”. Wojewódzki Zarząd Dróg w Łodzi  uznał 

zasadną w związku z tym chciałem zapytać o dalsze procedury w tej sprawie 

tzn. kto wydaje zezwolenie na usunięcie drzewa 

Wójt sprawa jest w toku wniosek nie został odrzucony przez Zarząd Dróg  

Wojewódzkich, a tempo załatwienia sprawy nie zależy od nas i jak tylko będą  

odpowiednie uzgodnienia to sprawa zostanie załatwiona.  

 

 

Punkt 7 

 

Zakończenie obrad IV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął  IV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

 

Obrady zakończono o godzinie 14
45

. 
 

 


